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Voorwoord bij jaaroverzicht IVN Oirschot 
Loek Kuperus – voorzitter IVN Oirschot 
 

Voor je ligt het 15e jaarboekje van IVN Oirschot.  

 

In dit boekje kun je lezen wat het bestuur en onze werkgroepen door het 

jaar heen gedaan hebben. Tevens informeren we je over enkele andere 

zaken zoals de aantallen deelnemers van onze publieke activiteiten.  

 

Ook tref je hierin de agenda aan voor de Algemene Leden Vergadering 

van 2025 met het verslag van de vergadering in 2024. 

 

Ik hoop dat je dit boekje met plezier leest. Het laat zien dat onze 

vereniging nog springlevend is. Wel mogen we constateren dat we hard 

moeten werken om de gemiddelde leeftijd te drukken, zodat ook onze 

toekomst er rooskleurig uitziet. 

 

Overigens zal een rooskleurige toekomst mede afhangen van de 

beleidsmaatregelen die overheden (niet) nemen om de natuur te 

beschermen en te verbeteren. Want naast onze gezondheid zal een natuur 

met een goede biodiversiteit ons meer plezier geven en blijven verbazen. 

 

Gelukkig hebben we ook in 2024 weer veel kinderen via de jeugd-IVN en 

de schoolactiviteiten iets mee kunnen geven over (het belang van) de 

natuur. 

 

Ik roep iedereen op om in 2025 optimaal te genieten van de natuur die 

er nog wel is. En we zouden het prachtig vinden als je ook eens deelneemt 

aan één van onze werkgroepen. Want denk er aan: het heet wel 

werkgroep maar het is geen werk maar hobby. En je kennisniveau is niet 

van belang, bij deelname aan een werkgroep leer je automatisch bij! 

 

Dus veel plezier met dit boekje en in de natuur! 
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Jaarverslag bestuur IVN Oirschot 2024 
Het bestuur van IVN Oirschot 

Voorzitter Loek Kuperus 

Penningmeester Frans van Boekhold 

Leden Miranda Goutziers 

 Petra Koning 

 Carla van de Schoot 

 Martijn van de Schoot 

 

IVN Oirschot heeft als belangrijkste doelstelling: activiteiten te 

ondernemen op het gebied van natuurbeleving, natuureducatie, 

duurzaamheid en natuurbeheer. Ook in 2024 is er op dit gebied weer het 

nodige gedaan. Dit betreft zowel onze lezingen, wandelingen en 

cursussen, het werk dat de werkgroepen verzetten en de stappen die 

worden ondernomen om de biodiversiteit te ondersteunen, zowel als IVN 

als binnen het Groenplatform Oirschot. 

Er was weer een goede mix van activiteiten. Activiteiten die draaiden rond 

concrete kennis over de natuur gingen bijvoorbeeld over de wolf, spinnen 

en (slijm)zwammen. Ook de cursussen draaiden vooral om kennis over 

de natuur. Daarnaast waren er activiteiten die meer gericht waren op de 

kwaliteit van de natuur voor de biodiversiteit en leefbaarheid, zoals de 

aandacht voor bomen, vitaliteit van de bossen en de kwaliteit van ons 

oppervlaktewater. 

Verheugend in dat licht is dat het Groenplatform Oirschot langzaamaan 

meer aandacht van onze bestuurders lijkt te krijgen, hoewel er ook nog 

veel te bereiken valt. 

Gelukkig lukt het ons nog steeds om kinderen te enthousiasmeren voor 

de jeugd-IVN die maandelijks een activiteit hebben. Zorgelijk is dat de 

deelname van de basisscholen aan de wandelingen en de tentoonstelling 

die we voor hen organiseren terugloopt. De tentoonstelling moesten we 

in 2024 zelfs geheel schrappen. In 2025 gaat deze wel door maar helaas 

wel met minder klassen dan we hoopten. 

Ook in 2024 zijn diverse werkgroepen weer druk geweest met het 

vergroten van hun kennis en met inventarisaties. Wat ons betreft mogen 
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zij nog iets vaker deze kennis ook inzetten buiten de werkgroep. 

Verheugend is dat eind 2024 een nieuwe werkgroep, Skon Buitenleven, 

is ontstaan uit buurtvereniging de Nachtegaal. Zij gaan zich inzetten voor 

biodiversiteitsprojecten in Oirschot en Spoordonk. We hopen dat ze veel 

mooie initiatieven kunnen ontplooien en dat veel van onze leden bij willen 

dragen als dat aan de orde komt. 

Voor alle leden, waaronder de actieve leden, was er weer een gezellige 

middag in het kader van Fête de la Nature met workshops van enkele 

werkgroepen. En opnieuw hadden we, geheel verdiend, het mooiste weer 

van de wereld. 

Op de ledenvergadering in maart is het bestuur uitgebreid met één lid: 

Carla van de Schoot. Het bestuur is afgelopen jaar 10 maal bijeen 

geweest. Hiernaast was er weer een bijeenkomst met de coördinatoren 

en gidsen. Ook was er in 2024 weer 4 maal een regiobijeenkomst, waar 

de IVN’s van onze regio overleggen over gemeenschappelijke zaken, zoals 

de opzet van de Natuur Gidsen Opleiding. 

We zijn verheugd dat de 3 deelnemers van Oirschot in april hun ‘bul’ 

mochten ontvangen en nu als gids voor IVN Oirschot aan de slag gaan. 

De bedoeling is om 2e helft 2025 of begin 2026 weer te starten met een 

gidsenopleiding. Heb je hiervoor interesse of wil je weten wat dit inhoudt, 

neem dan contact op met Petra Koning. Voor alle gidsen en andere 

‘vertegenwoordigers’ van IVN Oirschot zijn IVN polo’s aangeschaft zodat 

zij beter herkenbaar hun ‘werk’ kunnen doen. 

Samen met de andere IVN’s uit de regio is er ook een traject Expeditie 

Nieuwe Gezichten doorlopen. Het doel was om acties te bedenken om 

meer (wat jongere) mensen actief te krijgen binnen IVN. Een 

kernprobleem is toch dat het actieve ledenbestand vergrijst. Tot nog toe 

is er nog onvoldoende gebruik gemaakt van de ideeën, maar zullen we 

daar zeker verder op doorgaan. 

In 2024 zijn we overgestapt van locatie voor onze lezingen van het 

museum naar buurthuis de Heistal. Ook onze spullen liggen daar nu op 

zolder opgeslagen. In algemene zin een goede stap, hoewel er nog wel 

een paar zaken beter kunnen. Ook jammer was dat de laatste maanden 

de locatie slecht (of niet) bereikbaar was door de woningbouw op Veld 7. 
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Een belangrijke verandering in 2024 was dat het 40 jaar oude 

kwartaalblad Vergeet Mij Niet is vervangen door een maandelijks digitaal 

‘magazine’ Natuurlijk Oirschot. Hoewel een groep mensen het nog steeds 

jammer vindt dat er geen papieren blad meer uitkomt, geloven we dat 

deze verandering toch een goede stap is. Wel blijft het belangrijk dat onze 

leden kopij blijven aanleveren zodat we maandelijks een interessante mix 

van informatie kunnen bieden. 

Treurig nieuws in 2024 was het plotselinge overlijden van enkele leden, 

waaronder Jack van Nunen. Jack was maar liefst 22 jaar bestuurslid, 

natuurgids, coördinator van de jeugd-IVN en de cursuswerkgroep, en in 

het verleden bij vele andere zaken betrokken. Een groot gemis voor IVN 

Oirschot en van een bijzondere persoonlijkheid. 
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Algemene Ledenvergadering op dinsdag 18 maart 2025 
 

Locatie:  buurthuis de Heistal, Koningshof 3, 5688 GD in Oirschot 

Aanvang: 20:00 uur 
 

Agenda 
 

1. Opening en welkom door Loek Kuperus (voorzitter) 

2. Mededelingen, jubilarissen, vaststellen agenda 

3. Notulen ALV 11 maart 2024 

4. Financiële verantwoording 2024 door Frans van Boekhold 

(penningmeester) 

5. Verslag kascontrolecommissie, decharge penningmeester 

6. Verkiezing kascontrolecommissie 

7. Samenstelling bestuur 
 

 Aftredend 

 Loek kuperus   niet herkiesbaar 

 Frans van Boekhold  herkiesbaar 
 

 Voorgesteld nieuwe bestuur 

 Carla van de Schoot  voorzitter 

 Frans van Boekhold  penningmeester 

 <vacature>   secretaris 

 Miranda Goutziers  algemeen bestuurslid 

 Petra Koning   algemeen bestuurslid 

 Martijn van de Schoot  algemeen bestuurslid 
 

 Kandidaten kunnen zich tot 5 dagen voor aanvang van de ALV, 

 gesteund door ten minste 5 leden, kandidaat stellen. 

 

Pauze en Pecha Kucha worden afhankelijk van voortgang ingepland 
  

8. Begroting 2025 

9. Jaarverslag bestuur en werkgroepen (jaarboekje 2024) 

10. Ondersteuning bij activiteiten 

11. Rondvraag 

12. Sluiting 
 

Na afloop is er gelegenheid na te praten onder het genot van een 

drankje op rekening van IVN Oirschot.  
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Notulen Algemene Ledenvergadering van 11 maart 2024 
 

Aanwezig bestuur: Loek Kuperus (voorzitter), Frans van Boekhold, 

Miranda Goutziers, Petra Koning, Martijn van de Schoot (notulist).  

Aanwezige leden: Annemarie van Schoonderwald, Annette Kemps, 

Astrid van Rooijen, Bernadet Kuperus, Bernard van Erp, Carla van de 

Schoot, Christ Oomen, Diny van de Laar, Elly Pouwels, Frans van 

Haaren, Freek Kemps, Gerard Traa, Gerard Vinke, Hanneke van 

Ruremonde, Hermine van Erp, Jack van de Schoot, Jan van Heerbeek, 

Jeann van Dijk, Jeroen Oost, José Raaijmakers, Leo van de Laar, Lia 

Adriaans, Mecheline Kelders, Pieter Timmermans, Rene Zeebregts, Riky 

de Veth, Rinus Sterken, Theo Zweekhorst, Todor IJsselmuiden, Wil van 

Herwaarde en Willy van de Schoot. 

 

Afmeldingen leden: Ria Donatz, Bart Mourits, Jan van Lieshout, Emmy 

van den Heuvel, Peer Busink, Geert van de Schoot, Chris Witlox, Bertie 

Witlox, Vera Heijmans, Martien van Beljouw en Elly Boemaars. 

 
1. Opening en welkom door Loek Kuperus (voorzitter)   
- Loek opent de vergadering om 20.15 
- Loek staat stil bij het overlijden van Jack van Nunen. Er wordt 

binnenkort een herdenkingsboom geplant in de kanaalzone. 
 
2. Een natuurrijk verhaal door René Zeebregts   
- René vertelt een enerverend verhaal over hoe de vleermuis ontstaan 

is uit de huiszwaluw. Het verhaal komt uit het boek “Waarom de 
koolmees een stropdas draagt”. René krijgt als dank een presentje 
overhandigd. 

 
3. Mededelingen, jubilarissen, vaststellen agenda   
- IVN is steeds meer in het nieuws, vanwege gesprekken met de 

gemeente, activiteit bomenwerkgroep en het Groenplatform Oirschot. 
- Er wordt stilgestaan bij de (bijna) nieuwe natuurgidsen, waarvan er 

een aanwezig is. Zij zijn afgestudeerd op 14 april. 

- Overhandiging 5 nieuwe verrekijkers van de Rabo Clubsupport aan 
het jeugd-IVN. 

- Loek en Miranda doen mee aan het traject Expeditie Nieuwe 
Gezichten, om meer actieve leden binnen de vereniging te krijgen. 

- Vergeet mij Niet heeft plaatsgemaakt voor digitaal magazine 
Natuurlijk Oirschot, er wordt toegelicht waarom, en aangegeven dat 
er altijd vraag is naar nieuwe kopij. 
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- Jeanne van Dijk (40 jaar redactie VMN) en Freek Kemps (8 jaar 
redactie VMN) worden bedankt voor hun inzet, en krijgen een 
presentje overhandigd. 

- Twee jubilarissen worden genoemd en bedankt. Gerard Traa is 40 jaar 
lid. Marinus Pijnenburg is 25 jaar lid. 

 
4. Notulen ALV 8 maart 2023 
- Notulen zijn goedgekeurd. 
 

5. Financiële verantwoording 2023 door Frans van Boekhold 

       (penningmeester) 
- Frans vertelt over de financiën. 
 
6. Verslag kascontrolecommissie, decharge penningmeester 
- Gerard Traa geeft aan dat de kosten duidelijk en overzichtelijk waren. 

Frans wordt gedechargeerd.  
 

7. Verkiezing kascontrolecommissie: Bernard van Erp + lid ter  
      vergadering 

- Jan van Heerbeek meldt zich als nieuw lid kascontrolecommissie. 
 
8. Samenstelling bestuur 
- Aftredend 

Loek Kuperus     herkiesbaar 
Martijn van de Schoot  herkiesbaar 

 
- Voorgesteld nieuwe bestuur 

Loek Kuperus     voorzitter 
<vacature>     secretaris 

Frans van Boekhold   penningmeester 

Miranda Goutziers   ledenadministratie 
Martijn van de Schoot   algemeen bestuurslid 
Petra Koning     algemeen bestuurslid 
Carla van de Schoot   algemeen bestuurslid 

 
- Carla stelt zich voor als nieuw bestuurslid. Hier zijn geen bezwaren 

tegen. 

- Loek geeft aan dat hij maar één jaar bestuurslid zal zijn omdat hij 
gaat verhuizen naar Best. Hier zijn geen (serieuze) bezwaren tegen. 

- Het nieuwe bestuur wordt aangenomen. 

 
9. Begroting 2024 
- Frans vertelt over de begroting van 2024. Hier zijn geen vragen over. 
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- Er is wel een vraag of er nieuwe projecten zijn als doel voor het geld. 
De boom voor Jack kost geld, maar verder zijn er geen lopende 
projecten waar geld aan uitgegeven gaat worden. Er wordt nogmaals 

een oproep gedaan voor projecten. 
- De begroting wordt zonder tegenstemmen aangenomen. 
 
10. Aanpassing Huishoudelijk Reglement: zie bijlage 
- Loek geeft per punt aan welke wijzigingen zijn doorgevoerd. Het gaat 

met name om het volgende: 

- Afdelingsblad wordt uit het document geschrapt 

- Jeugd onder de 16 mag voortaan lid worden 
- Reglementswijzigingen zijn akkoord, geen bezwaren. 
 
11. Jaarverslag bestuur en werkgroepen (jaarboekje 2023)   
- Jaarboekje is voortaan digitaal. 
- Loek geeft aan dat deze volgend jaar misschien in een andere vorm 

komt. Hier worden een aantal ideeën voor geopperd. Of en hoe de 

vorm anders wordt, zal nader worden bepaald. 
 

12. Heistal geschikt als vaste locatie? 
- Loek vraagt aan de leden of de Heistal geschikt is als vast honk voor 

de IVN. Dit komt omdat we een vaste plek zoeken, en het museum 
langzaam dergelijke bijeenkomsten uitfaseert. Hier worden enkele 

vragen over gesteld. 
- Kosten zijn 10 euro per uur, vergelijkbaar met het museum. 
- Kleinere groepen zijn even duur. Hier zijn nog geen onderhandelingen 

over gevoerd. 
- Andere locatie was dn Inloop, maar contact met gemeente liep te 

stroef. 

- Bediening wordt vanuit het IVN geregeld. 

- We krijgen een sleutel. Gerard Vinke geeft aan dat het openen en 
sluiten goed geregeld moet worden, dit brengt verantwoordelijkheden 
met zich mee. 

- Er zijn een klein aantal momenten in de week volgeboekt. De 
momenten welke voor het IVN belangrijk zijn, zijn vrij. 

- Vraag is of er ook geluid is, voor de spreker. Zo niet, dan moet dit 
worden geregeld. 

- Geluid van de koeling is zeer aanwezig als je achterin zit. Hier wordt 
naar gekeken. 

- Scherm van de beamer is vrij klein voor presentaties.  

- Over het algemeen is men zeer tevreden met de nieuwe locatie. De 
bijeenkomsten zullen langzaamaan bij de Heistal worden gegeven. 
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13. Rondvraag 
- Leo: Bij de scholenwerkgroep is door het wegvallen van Jack een 

vacature vrij. Liefst iemand die verstand heeft van Excel, en wil 

puzzelen. Frans zal deze taak (voor nu) op zich nemen. 
- Jeroen: Vraag of de werkgroepen een presentatie willen geven op 

bijvoorbeeld een doordeweekse avond. 
- Freek: In de begroting 2024 wordt een verschil van 400 euro begroot 

voor de Cursuswerkgroep. Moet er winst gemaakt worden? Freek 
geeft aan dat dit gezien de financiën dit zeker niet nodig is. Frans 

geeft aan dat dit een prognose is op basis van de voorgaande jaren, 

en niet een doel op zich. Om de financiën rond te krijgen is het 
verhogen van de prijzen echter wel een optie. Elly vraagt zich af of de 
cursusgevers duurder worden, en dat de cursussen daarom duurder 
worden. Vooralsnog is dit niet het geval, maar het is wel een trend. 
Gerard geeft aan dat de financiën er nog geen zorgen voor geven. Lia 
geeft aan dat er best wat geld gevraagd mag worden, ook voor de 
publiekswandelingen, als de kosten daar aanleiding toe geven. 

- Todor: We hebben een voorzitter gekozen voor maar één jaar. Is 
daar opvolging voor? Loek geeft aan dat daar voor wordt voor 

gezorgd. 
 
14. Sluiting 
- Loek sluit de vergadering af om 21.32 
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JAARVERSLAGEN 
 

Jaarverslag communicatie 
Frans van Boekhold 

Inleiding 
Het jaar 2024 stond voor de Werkgroep Communicatie in het teken van 

digitalisering en zichtbaarheid. De overgang van de papieren Vergeet Mij 
Niet naar het digitale ledencontactblad Natuurlijk Oirschot was een 
belangrijke mijlpaal. Daarnaast brachten we maandelijks een Digitale 
Nieuwsbrief uit en vergrootten we onze aanwezigheid in het Oirschots 
Weekjournaal. 

 
Digitale Nieuwsbrief 
De digitale nieuwsbrief is een effectief middel om leden, donateurs en 
andere geïnteresseerden snel te informeren over aankomende activiteiten 
en actualiteiten. In 2024 verscheen de nieuwsbrief 11 keer en werd deze 

verstuurd naar 326 (december 2024) abonnees. De nieuwsbrief wordt 

goed gelezen en speelt een belangrijke rol in de communicatie met onze 
achterban. 
 
Natuurlijk Oirschot: opvolger van Vergeet Mij Niet 

Sinds 2024 verschijnt Natuurlijk 
Oirschot tien keer per jaar in digitale 
vorm. In vergelijking met de digitale 

nieuwsbrief is de inhoud van de 
Natuurlijk Oirschot breder. Naast de 
vaste rubrieken zoals enkele vaste 

columns, de agenda voor de komende 
maand besteed ons ledencontactblad 
aandacht aan activiteiten en verslagen 
van onze werkgroepen, 

natuurverhalen, interessante 
observaties, achtergrondinformatie, 
prikkelende meningen, informatie 
vanuit het bestuur en onze organisatie. 
 
De eerste reacties zijn positief: 

Natuurlijk Oirschot heeft 326 
(december 2024) abonnees en er is 
positieve feedback ontvangen. 
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Wel merken we dat de spontane aanlevering van kopij achterblijft. Om dit 
te verbeteren zouden onze werkgroepen structureel inhoud moeten gaan 
aanleveren. Dit komt ook weer de communicatie over wie we zijn en wat 

we doen ten goede. 
 
Website: het centrale communicatiemiddel 
Onze website blijft een belangrijk uithangbord voor IVN Oirschot. Hoewel 
het aantal spontane bezoeken beperkt is, vormt de site een waardevolle 
bron van informatie voor leden en geïnteresseerden. Sinds de 

vernieuwing van de IVN-website in 2023 hebben we in 2024 gezorgd voor 

actuele en goed vindbare content. De inzet van onze webmasters was 
hierbij cruciaal. Om de inhoud up-to-date te houden, zouden bestuur, 
webmasters en werkgroep coördinatoren regelmatig door de website 
moeten bladeren om de inhoud te controleren en desgewenst bij te 
werken. 
 
Sociale media 

Facebook en Instagram blijven waardevolle platforms om IVN Oirschot 
onder de aandacht te brengen. We hebben een redelijk aantal volgers, 

maar de interactie blijft beperkt. In 2025 willen we: 
 

• Actiever inspelen op trends en actualiteiten om meer betrokkenheid 
te creëren. 

• Werkgroepen betrekken bij het leveren van foto’s en korte updates. 
 

Ons YouTube-kanaal wordt vooral gebruikt als archief voor 
beeldmateriaal, zoals lezingen en natuurvideo’s. In 2024 nam het aantal 
nieuwe opnames af, deels door verminderde interesse bij organisatoren 
van lezingen. We gaan eens bekijken of we op ons YouTube kanaal 

playlists op onderwerpen kunnen samenstellen met interessante video’s 
van andere bronnen. 
 

Pers en media 
De pers blijft een belangrijk kanaal om een breder publiek te bereiken. In 
2024 publiceerden we ruim 35 artikelen in het Oirschots Weekjournaal, 
waaronder: 

• Aankondigingen van lezingen en excursies. 

• Artikelen uit de serie Bomen in de Hoofdrol door Elly Pouwels en Frans 
van Boekhold. 

• Beschouwende stukken van Groenplatform Oirschot. 
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Deze inspanningen versterken de zichtbaarheid van IVN Oirschot, niet 
alleen bij inwoners maar ook bij beleidsmakers en de gemeenteraad. 
 

Conclusie en vooruitblik 
In 2024 hebben we belangrijke stappen gezet in de digitalisering en 
versterking van onze communicatie. Natuurlijk Oirschot is goed 
ontvangen, de nieuwsbrief blijft een effectief middel en onze 
perspublicaties vergroten onze bekendheid. Voor 2025 richten we ons op: 
• Het vernieuwen van ons communicatieplan, passend bij de digitale 

transitie en personele veranderingen. 

• Meer kopijaanlevering voor Natuurlijk Oirschot stimuleren. 
• De samenwerking met het Oirschots Weekjournaal voortzetten en 

mogelijk uitbreiden. 
• De impact van onze sociale media en website vergroten met betere 

interactie, inhoud en vindbaarheid. 
 
Met deze speerpunten hopen we IVN Oirschot in 2025 nog beter op de 

kaart te zetten! 

 

 
Informatiebijeenkomst bomenverordening in Spoordonk. 

Foto Marcia Engelander-van den Wittenboer (Oirschots Weekjournaal) 
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Jaarverslag werkgroep cursussen 
Petra Koning - coördinator 
 

In 2024 werden 2 cursussen georganiseerd: 

Basiscursus natuur 

De altijd populaire Basiscursus natuur was ook in 2024 zo gevuld. Van 7 

maart  tot 17 oktober  hebben collega natuurgids Lia Adriaans en 

ondergetekende met hulp van veel van onze mede-gidsen de 25 

deelnemers aan de Basiscursus door alle seizoenen heen meegenomen 

naar 8 verschillende natuurgebieden in en om Oirschot. Alleen de eerste 

avond was er wat theorie en uitleg van de gang van zaken. De reeks 

excursies werd afgesloten met een gezellige avond in de Heistal, waar de 

deelnemers konden bewijzen wat ze hadden opgestoken tijdens een 

“Waar of niet Waar” Quiz. 

Uit de enquête, die standaard wordt gehouden onder de deelnemers bleek 

dat over het algemeen men tevreden was over de cursus maar natuurlijk 

nemen we de opmerkingen en suggesties  voor verbetering mee naar de 

volgende Basis Cursus Natuur. Hoogstwaarschijnlijk zal dit in 2026 zijn. 

Insecten “in en om het water” minicursus 

Deze cursus werd gegeven 

door Rini Kersten, die niet 

alleen zeer deskundig is 

maar ook op boeiende 

wijze en met de nodige 

kwinkslagen weet te 

vertellen over de vele 

onderwerpen waar hij 

verstand van heeft. De 18 

deelnemers hebben zich in 

de 3 lessen/excursies geen 

moment verveeld. 

De cursus liep van 29 augustus tot 14 september. 
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In 2024 zijn ook alweer de eerste voorbereidingen getroffen voor de 4 

cursussen die we in 2025 van plan zijn te organiseren. Twee daarvan zijn 

wat langer, twee zijn mini-cursussen. 

Op volgorde van aanvang zal dat zijn: 

-een vogelcursus voor beginners door Elmo Reisdorf: maart tot september 

-een cursus bomen en struiken door Elly Pouwels: april en mei 

-een minicursus “natuurbeleving met apps” die gegeven zal worden door 

onze eigen voorzitter Loek Kuperus: mei 

-een minicursus landschap door Lambert Winkelmolen: oktober 

De cursusgroep verloor door zijn overlijden in 2024 lid Jack van Nunen en 

bestaat nu uit Lia Adriaans, Miranda Goutziers, Wilco van Genechten en 

Petra Koning. Loek Kuperus ondersteunt de groep regelmatig. We 

kwamen in 2024 drie keer bij elkaar. 

 

 

Jaarverslag werkgroep fotografie 
Loek Kuperus - coördinator 
 

Het jaar 2024 mag worden gekenmerkt als een jaar met veel regen. 

Uitstekend voor de natuur maar, mede door de sombere luchten, qua 

weer niet altijd zo’n goed jaar voor onze fotowerkgroep. 

Toch hebben we de vier 

seizoenenwandelingen, soms met de 

laarzen aan, kunnen lopen en zijn er 

weer veel mooie en verrassende foto’s 

geschoten. 

 

Onze wandelingen waren dit jaar in 

februari bij ’t Lisje en de Heilige Eik, in 

mei in het vogelgebied bij de 

waterzuivering van Biest-Houtakker, in 

augustus op de Oirschotse Heide en in 

november bij het retentiebekken bij de 

Logt. 
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Foto’s van de fotowandelingen (2 per deelnemer) worden altijd 

nabesproken zodat we er als fotografen ook iets van leren. 

Net als vorig jaar hebben we ook 

weer acht keer een fotochallenge 

gedaan. Hierbij leveren de 

fotografen één recente foto in met 

een gekozen onderwerp. Alle 

communicatie gaat hier via 

Whatsapp. Door de foto’s punten te 

geven is er elke keer een foto die 

als beste wordt beoordeeld. 

Uiteraard geeft dit vaak een grote 

variatie in de foto’s, afhankelijk van het gekozen onderwerp. 

Nieuw in 2024 is dat we alle foto’s, zowel van de wandelingen als de 

fotochallenge, publiceren op onze website. Je kunt deze vinden via de 

pagina van de fotowerkgroep:  

   www.ivn.nl/ afdeling/oirschot/werkgroepen/natuurfotografie/ 

In 2025 gaan we 6  keer wandelen, we starten al in januari met een 

wandeling bij het Oud Meer in Son. 

 

Denk je nu: dat lijkt me wel wat, die fotowerkgroep. Neem dan contact 

op met ondergetekende. De gegevens staan op de genoemde webpagina. 

 

 

Jaarverslag werkgroep insecten 
Lia Adriaans en Diny van de Laar - coördinatoren 

 

De insectenwerkgroep (IWG) bestaat uit 9 leden: Henk, Ria, Diny, Leo, 

Martijn, Adrie, Frank, Todor en Lia. 

 

Afhankelijk van het weer gingen we op zaterdagochtend op pad, waarbij 

Ria dan onze vondsten op papier vastlegde in combinatie met een 

fotocollage. Tevens werden ze op waarneming.nl gezet. We bezochten 

gebieden als Logtsebaan, Hemelrijken, Kattenbergse Broek, maar ook de 

Pluktuin aan De Hoeven was zeker de moeite waard. In het algemeen 

blijven we in de buurt van Oirschot. Bij de zandvang bij de Heilige Eik 
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troffen we uitzonderlijk veel  verschillende libellen aan en de huidjes waar 

ze recent waren uitgeslopen. 

 

Henk zette zich ook dit jaar weer flink in 

voor de nachtvlinders. Hij trof daarbij eens 

een Spaanse vlag en een andere keer een 

wit weeskind. Bijzondere nachtvlinders. 

 

Op 22 juni namen we met een aantal 

mensen deel aan de soortendag bij de 

Herenboeren in Boxtel waar we met trots 

een lange lijst met insecten in konden 

leveren. Henk en Ria maakten nog een 

reisje naar de Eifel om insecten te gaan 

spotten. 

 
Foto: Hoornaarvlinder van Henk van Straten. 

 

Tijdens de actieve ledendag zorgde de IWG voor activiteiten bij de poel, 

waar gezocht werd naar waterdiertjes. 

 

De organisatie van de 

spinnenlezing (het zijn dan 

geen insecten, maar we komen 

er wel aardig wat tegen en ze 

doen daarom gewoon mee) en 

excursie door Rini Kersten lag 

ook in handen van de 

insectenwerkgroep. 

 

Gelukkig zagen we veel 

enthousiaste deelnemers. 

 

Ria en Lia gingen nog naar een lezing in Natuurmuseum Tilburg over 

bladmineerders. Een boeiende verteller, wat het de moeite waard maakte 

om eens over onze grenzen te kijken. 

 

Ben je nu ook nieuwsgierig geworden en wil je graag eens mee? Neem 

dan contact op met een van de coördinatoren. 
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Jaarverslag werkgroep Jeugd-IVN 
Leo van de Laar - coördinator 
 

Zoals ieder jaar organiseren we voor onze jeugdleden één keer per maand 
op woensdagmiddag een leuke activiteit. 
 
In januari startten we met een binnenactiviteit in buurthuis ‘t Puntje. Het 

thema was ‘Uilen’. We keken naar een mooie Powerpointpresentatie en 

deden proefjes over het gezichtsvermogen en het gehoor van uilen. 
Daarna werden er braakballen uitgeplozen en uilen geknutseld van grote 
dennenappels. 
  
Ouders brachten ons in februari met de auto naar het Oertijdmuseum in 
Boxtel. Daar deden we twee speurtochten, eentje binnen en eentje over 

het grote buitenterrein, op zoek naar wetenswaardigheden over allerlei 
voorhistorische dino’s. Tot slot mochten de kinderen nog een fossiel 
haaientandje uitzoeken. 
 

We gingen in maart met de 
jeugdleden het centrum 

van Oirschot afvalvrij 
maken. Ook hielden we een 
korte herdenking voor Jack. 
Het was onze eerste 
activiteit na zijn plotselinge 
overlijden. We lazen het 
gedichtje dat achterin zijn 

afscheidsboekje stond. Wat 
zullen we Jack allemaal 

hard gaan missen! Later in 
het jaar mochten we samen 
met het bestuur en de 

gemeente een herdenkingsboom voor Jack planten in de groenstrook 
langs de Parallelweg. Na al het opschonen dronken we chocomel in het 

torenportaal van onze basiliek. Daar besteedden we nog aandacht aan de 
Plastic Soup Foundation. 
 
In april brachten we een bezoek aan landgoed Baest. We liepen langs de 
oevers van de Beerze en balanceerden er overheen via een omgevallen 

boom. Onderweg brachten we met behulp van een kaartje de bruggen op 

naam en zochten vruchten van verschillende soorten sparren en dennen. 
Tot slot deden we met tweetallen de spiegelloop: een kind liep met een 
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spiegel onder zijn neus, zodat ie alleen de boomkruinen zag en de ander 
zorgde dat ie op het rechte pad bleef en niet in een sloot belandde. 
 

In mei fietsten we naar de 
Heerenbeekloop. Uiteraard werd er 
flink met netjes geschept op zoek 
naar allerlei waterdiertjes. Maar we 
hielden ook een geblinddoekte 
proeverij van allerlei minder bekende 

groenten. Er werd ook thee getrokken 

van blaadjes en bloemen zo uit de 
natuur. 
Op woensdag 12 juni fietsten we naar 
aspergebedrijf van Gerven. We 
kregen een uitgebreide rondleiding 
van Meneer Toon: we mochten zelf 
asperges steken en hij legde uit wat 

er allemaal moet gebeuren voor de asperges in de winkel liggen. Tot slot 
waren er uitdagende spelletjes met kratten stapelen en kratten vervoeren 

op karretjes. 
 
 

De afsluiting van ons IVN-jaar hielden we 

eind juni bij het Scheiendseven aan het 
Brinksdijkje. Daar liggen drie langgerekte 
waterbakken, waarin eetbare waterplanten 
worden gekweekt, evenals bedreigde 
waterplanten als krabbenscheer. We kregen 
hierover uitgebreid uitleg van Kees Koot. 

Daarna gingen we waterdiertjes scheppen 

en we mochten zelfs gaan zwemmen. De 
kinderen maakten op primitieve wijze een 
vuurtje om worstjes warm te maken en op 
het grote kampvuur werd soep gekookt met 
ingrediënten die de kinderen mee hadden 
schoongemaakt en gesneden. Natuurlijk 
werden er ook waterplanten uit de bakken 

in de soep gedaan! 
 

Aan het einde van het schooljaar organiseerden we een flyeractie om te 

proberen wat meer jeugdleden aan te trekken. Dat had succes, want nu 
kregen we een clubje van 18 enthousiaste leden, tegen 12 leden in het 
vorige schooljaar. 
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We startten in september met onze nieuwe groep.  We fietsten naar de 
Aarlesche Heide. Bij aankomst op de locatie speelden wij een 
kennismakingsspelletje, zodat we elkaar wat beter leerden kennen. 

Daarna gingen we, wandelend en speurend, met de loeppotjes in de 
aanslag, op ontdekkingstocht de (behoorlijk natte) hei op. Ondertussen 
vertelden we over de biotoop ’heide’ en de planten en dieren die daar 
leven. Er werd heel wat verzameld en besproken die middag. Topper was 
de vangst van een hagedis, die uit verdediging zijn staart afstootte. 
 

In oktober gingen we op zoek naar herfstverschijnselen op landgoed 

Baest. De kinderen kregen per tweetal een blad met foto’s van 
paddenstoelen en de bedoeling was dat ze er zoveel mogelijk gingen 
opsporen. We vertelden welke functies paddenstoelen in de natuur 
hebben en over de voortplanting met sporen. Met natuurlijke materialen 
maakten ze een mandala. 
 

 
 
De laatste activiteit van het jaar was in november. We gingen speuren 
naar sporen van insecten en andere dieren in het bos bij het Kruis aan de 
Oude Grintweg. We vertelden wat er lang geleden gebeurd was op deze 

moordplek. De kinderen mochten gipsafdrukken maken en a.d.h.v. een 
blad met foto’s naar allerlei sporen van dierlijk leven  zoeken. 
 
We kijken terug op een fijn jaar met allerlei leuke natuurervaringen. We 
weten zeker dat de kinderen veel geleerd, maar ook veel genoten hebben! 

 
De Jeugd-IVN telt de volgende leiders: Bernard, Christ, Esther, Diny, 

Emmy, Irene, Loes, Maaike, Richard en Leo (coördinator).  
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Jaarverslag ledenadministratie 
Miranda Goutziers - ledenadministratie 
 

  Eind 2022 Eind 2023 Eind 2024 Nieuw 

Uitge-

schreven 

Leden  208 217 220 15 12 

Huisgenootleden 36 41 45 5 1 

Donateurs 27 27 25 2 4 

Totaal 271 285 290 22 17 

 

 

In 2024 hebben we net als het voorgaande jaar 15 nieuwe leden mogen 
verwelkomen. Tevens zijn er 5 huisgenoot leden en 2 donateurs 
bijgekomen. Het uitgeschreven aantal leden is best groot,  dit heeft met 
name te maken met het ouder worden van ons ledenbestand. 

 

Loek en ik hebben dit jaar een cursus gevolgd, Expeditie Nieuwe Leden. 
In deze cursus hebben we mooie inzichten gekregen hoe we leden beter 
kunnen bereiken binnen ons IVN. Met kleine stapjes en vooral met al onze 
leden samen hopen we dit te bereiken. 
 

Onderstaande grafiekje geeft weer dat we nog wel een mooi stijgende lijn 

hebben in ons ledenaantal. 
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Jaarverslag werkgroep NatuurBelangen 
Rosetta Hovius - coördinator 
 

De natuur staat zwaar onder druk. Bij de verdeling van de schaarse 
beschikbare ruimte trekt de natuur vaak aan het kortste eind. Vervuiling 

en het gebruik van bestrijdingsmiddelen belasten de natuur. De uitstoot 
van broeikasgassen veroorzaakt klimaatverandering, wat samen met het 
stikstofoverschot leidt tot een enorm verlies aan biodiversiteit. De natuur 

heeft geen stem en kan niet voor zichzelf opkomen. Daarom zet IVN 
Werkgroep NatuurBelangen zich in om op te komen voor de natuur. 
 
Onze Doelen 

• Activiteiten ondernemen op het gebied van natuurbeleving, 
natuureducatie, duurzaamheid en natuurbeheer. 

• Bevorderen dat overheidsbestuurders zich inzetten voor behoud en 
verbetering van de natuurkwaliteit en een duurzame leefomgeving. 

• Actief bijdragen aan de bescherming van natuur, landschap en een 

duurzame leefomgeving op lokaal, regionaal en landelijk niveau. 

• Zienswijzen indienen bij relevante plannen en ontwikkelingen. 

• Het beleid en de activiteiten van gemeente en andere overheden 
kritisch volgen op het gebied van natuur en duurzaamheid. 

• Positieve natuurontwikkelingen ondersteunen. 

• Kansen benutten om bij te dragen aan natuurbehoud, biodiversiteit 
en duurzaamheid. 

• Samenwerken met werkgroepen en organisaties die actief zijn op het 
gebied van natuur en duurzaamheid in de gemeente Oirschot. 

 

Focuspunten 2024 

• Vergroening Kapittelhof  De eerste stappen zijn gezet. Er zijn 
bijeenkomsten gehouden met bewoners en de gemeente. 

• Ecologisch Maaibeleid  Pleiten voor natuurvriendelijk beheer van 
groen. 

• Klooster Blijendaal  Er is een brief gestuurd naar de gemeente 
waarin onze zorgen worden geuit over vleermuizen en zwaluwen die 
mogelijk worden beïnvloed door de bouwplannen. 

• Nieuwbouwprojecten  Deelname aan klankbordgroep 
bijeenkomsten over de bouwplannen in De Kemmer, met focus op 

biodiversiteit en natuurbehoud. 
Regelmatige aanwezigheid bij andere nieuwbouwbijeenkomsten. 
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• Gevelvergroening  Ondersteuning van Visit Oirschot bij het 
vergroenen van gevels in stedelijke gebieden om onder andere 
hittestress te verminderen. 

• GroenBlauwe Dooradering  Actief volgen van deze actie, met het 
doel hieraan bij te dragen. 

• Deelname aan GroenPlatform Oirschot  Twee leden van Natuur-
Belangen vertegenwoordigen onze groep in het GroenPlatform. 

• Bomenkap  Bij bomenkap voor woningbouw gaan wij in gesprek met 

projectontwikkelaars en de gemeente om bomen te behouden en 
herplantingslocaties te volgen. 

• Bomenverordening  Samen met het GroenPlatform en de 
bomenwerkgroep is een nieuwe bomenverordening voorgesteld.  

• Zandpaden  Diverse bijeenkomsten zijn gehouden met BMF en leden 
van het GroenPlatform om zandpaden te behouden en in kaart te 
brengen. 

• Motorcross  Het aantal motorcross-evenementen op de Oirschotse 
Heide is teruggebracht. Verbodsborden zijn geplaatst en boa’s voeren 
vaker controles uit. 

• Samenwerking met Natuurorganisatie  Om onze kennis over 
milieu, biodiversiteit, klimaatadaptatie en stikstofproblematiek te 

vergroten, nemen wij regelmatig deel aan bijeenkomsten. 
 
Samenwerking in GroenPlatform Oirschot 
IVN Oirschot is via de Werkgroep NatuurBelangen vertegenwoordigd in 
het GroenPlatform. Dit platform heeft regelmatig overleg met de 
gemeente Oirschot, neemt deel aan participatietrajecten en geeft 
gevraagd en ongevraagd advies. 

 

Werkgroep NatuurBelangen 
De werkgroep bestaat uit: 

• Rosetta Hovius – Voorzitter 

• Frans van Boekhold 

• Ine Pijnenburg 

• Carla van de Schoot 

• Marcel Schuurmans 
 
 

Samen geven wij de natuur de stem die zij verdient. 
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Jaarverslag werkgroep paddenstoelen 
Teun van Straten - coördinator 
 

De eerste wandeling van onze werkgroep was op 2 september 2008. 

Het huidige aantal leden is 10 waarvan 2 slapend: Ria Donatz (foto’s), Wil 

van Herwaarden (sl.), Henk van Straten, Frank van Pelt, Hugo Smet, 

Rinus Sterken (sl.), Adrie Vermeeren (registratie), Wiel Wiersma, Todor 

IJsselmuiden en Teun van Straten (coördinator sinds 1-10-2024). 

Activiteiten 

Wekelijks gaan we 2 à 3 uur op pad om paddenstoelen te inventariseren 

in de verschillende natuurgebieden in en om Oirschot. Wij vertrekken 

tegenwoordig op dinsdag om 13.00 vanaf de parkeerplaats in de St. 

Jorisstraat. 

Het afgelopen jaar zijn we ongeveer 

30 keer op pad geweest. We hebben 

daarbij 390 soorten genoteerd 

waarvan er 41 soorten nieuw zijn in 

de afgelopen 8 jaar. Dit zijn onder 

andere de Kleine trompetzwam en 

de Trechtercantharel. De meest 

bijzondere zijn het Weerhuisje en de 

Indigoboleet (foto Henk). 

Er zijn over de afgelopen 8 jaar zelfs 

808 soorten gevonden. 

Op 8 oktober hebben we een lezing 

over slijmzwammen door Hans van 

Hooff georganiseerd en bezocht. Op 

13 oktober was de paddenstoelen 

publiekswandeling bij de Heilige Eik. 

 

Verder gingen we door met het nauwgezet inventariseren van het aan ons 

toegewezen kilometerhok (151/395) op landgoed Heerenbeek/Velder. Dit 

onder supervisie van de Nederlandse Mycologische Vereniging, waarvan 

Todor de contactpersoon is.  



 

Pagina | 26  

Jaarverslag werkgroep planten 
Elly Pouwels - coördinator 
 

De plantenwerkgroep telt veertien actieve leden, niet allemaal even 

fanatiek. Theo Zweekhorst is intussen stagiair af, volwaardig natuurgids 

en hij blijft lid van de plantengroep. 

2024 was een verschrikkelijk nat jaar. Het voorjaar, ach we hebben wat 

afgeschuild. En ook in de agenda geschoven. Bah. 

Zo konden we bijvoorbeeld de nieuwe meanders 

van de Kleine Beerze niet benaderen in verband 

met hoog water en viel Hemelrijken en Collse 

Zeggen uit door regen. De waterzuivering 

Diessens Broek was evenwel een prachtig uitje 

met zelfs verwilderde Mimulus luteus (Gele 

maskerbloem →).  

 

 

 

We gingen op bezoek bij Petra in haar 

Middelbeerse Hobbytuin en ook bij Mark 

Kapteijns in zijn doornatte inheemse tuin in 

Wintelre. Echteldonksesteeg en Landschotse Hei, 

Voedselbos Kattenbergsebroek en Kanaalzone: 

we kwamen toch nog wel op bijzondere plekken. 

En Hugo verrichtte een bijzondere daad: hij 

droeg (als St. Christoffel) onze Todor over een 

moeilijk doorwaadbaar pad. 

Wat betreft Publieksactiviteiten gidsten enkelen van ons in de Mortelen 

en op landgoed Heerenbeek/Velder. 

Het seizoen sloten we op traditionale wijze af met een plantaardige lunch 

in mijn eetbare tuin. De Eindejaarsplantenjacht wordt ook een traditie: 

dit jaar binnen een uur 21 bloeiende soorten. Of we daarover moeten 

juichen??  
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Jaarverslag publieksactiviteiten 
 

Ook in 2024 hebben we bij onze publieksactiviteiten voor jong en oud 

weer veel deelnemers mogen verwelkomen. Hieronder een overzicht. 

 

Activiteit  Deelnemers 

lezing Voorpootrecht 45 
basisscholen Scholententoonstelling afgelast 
lezing De Wolf 37 
excursie Bewegen in het bos 8 
vergadering Algemene Leden Vergadering 2024 35 
lezing Diersporen 35 
wandeling Diersporen 23 
lezing Biobased bouwen 34 
wandeling Vogelexcursie 10 
lezing Grond- en oppervlakte water, vroeger nu en 

later 
35 

wandeling De Kleine Beerze 13 
lezing Boerenlandvogels 37 
basisscholen Voorjaarswandeling scholen bij ’t Lisje 108 
wandeling Vogelexcursie 15 
lezing Rewilding 33 
excursie Naar een wilde tuin 21 
lezing Een jaar in de Mortelen 32 
jeugd-event Slootjesdag 54 
wandeling De Mortelen 15 
lezing Cultuurhistorie Heerebeek en Velder 35 
wandeling Heerebeek en Velder 18 
ledenbijeenkomst Fête de la Nature 50 
lezing Spinnen, akelige beesten? 19 
wandeling Spinnen en vroege herfstwandeling 17 
basisscholen Najaarswandeling ‘s Heerenvijvers 155 
lezing Slijmzwammen 27 
wandeling Slijmzwammen e.a. paddenstoelen 30 
lezing Vitale bossen 38 
wandeling Vitale bossen 25 
basisscholen Boomplantdag in bosgebied de Staat 88 
lezing Edelherten in het Groene Woud 37 
wandeling Naar de edelherten in het Groene Woud 25 
inventarisatie Eindejaars plantenjacht 8 

 
 Totaal 1162 

  



 

Pagina | 28  

Jaarverslag werkgroep scholen 
Frans van Boekhold en Leo van de Laar - coördinator 
 

Ondanks een teleurstellende start hebben we in 2024 samen met scholen 
en vrijwilligers diverse leerzame en inspirerende activiteiten 
georganiseerd. Samen hebben we de basisschoolleerlingen de kans 
gegeven om de natuur te ontdekken en te beleven, wat essentieel is in 

een tijd waarin natuurbehoud steeds belangrijker wordt. In dit verslag 

blikken we terug op onze activiteiten. 
 
Overzicht van Activiteiten 
Tentoonstelling geannuleerd 
Het jaar begon teleurstellend. Door het beperkte aantal aanmeldingen – 
slechts drie groepen – moesten we de jaarlijkse tentoonstelling in januari, 

dit jaar Het Rijk van Koning Eik, helaas afgelasten.  
 
Buitenlessen in de lente 
In het voorjaar organiseerden we buitenlessen bij ’t Lisje voor leerlingen 

van groep 6. Vier scholen namen deel, met in totaal 108 enthousiaste 
leerlingen. De kinderen onderzochten de helderheid en kwaliteit van het 

water, en bekeken de soorten waterplanten. Met schepnetten vingen ze 
waterdiertjes en ontdekten hun leefomgeving. Ze leerden verschillende 
plantensoorten te herkennen en vogels te spotten. 
 
Slootjesdag bij de Stroom 
Op zaterdag 15 juni vond de jaarlijkse Slootjesdag plaats bij 
meervalkwekerij de Stroom. Gelukkig bleef de regen weg en konden de 

kinderen en hun ouders naar hartenlust naar waterdiertjes scheppen en 
ze onderzoeken. Ze leerden over het belang van schoon water. Dankzij 

het mooie weer was de activiteit een groot succes. 
 

Herfstlessen op landgoed ’s 
Heerenvijvers 
De buitenlessen in de herfst trokken 

maar liefst 155 leerlingen. Op landgoed 
’s Heerenvijvers ontdekten de kinderen 
de wonderen van de herfst. De 4 
thema’s die behandeld werden waren: 
paddenstoelen, bosbodem/ 

bodemdiertjes, bomen en heide. 
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Boomplantdag in november 
Samen met de gemeente en 
Bosgroep Zuid organiseerden 

we op een koude, besneeuwde 
dag de jaarlijkse boomplantdag. 
Drie scholen, goed voor 89 
leerlingen, plantten in totaal 
ongeveer 900 boompjes op twee 
locaties aan de Burgemeester 

Jan Smulderslaan. Dit was een 

geweldige manier om kinderen 
bewust te maken van de waarde 
van bomen voor het klimaat en 
de biodiversiteit. 
 
Evaluatie en Feedback 
Om ons aanbod te verbeteren, hebben we dit jaar een enquête 

rondgestuurd naar de scholen. Hoewel niet alle scholen reageerden, 
waren de reacties overwegend positief. Wel gaven scholen aan dat het 

groeiende aanbod van buitenschoolse activiteiten hen dwingt keuzes te 
maken. Daarnaast bleek dat ons aanbod niet altijd goed aansluit op hun 
lessencyclus. Dit zijn waardevolle inzichten waar we in 2025 aan willen 
werken. 

 
In Memoriam: Jack van Nunen 
2024 bracht ook verdriet. Afgelopen jaar verloren we een kartrekker van 
het eerste uur: Jack van Nunen. Hij was een enthousiaste, sympathieke 
en kundige kracht en dat niet alleen  binnen de Scholenwerkgroep! We 
missen hem nog vaak! Gelukkig is Frans van Boekhold onze werkgroep in 

2024 komen versterken. 

 
Onze Vrijwilligers: De Drijvende Kracht 
Geen van onze activiteiten zou mogelijk zijn zonder de inzet van onze 
vrijwilligers. Dankzij hun toewijding konden we in 2024 meer dan 75 
posten invullen om kinderen te begeleiden. Onze hartelijke dank aan 
iedereen die hieraan heeft bijgedragen! 
 

Om onze activiteiten in 2025 te kunnen voortzetten, is er echter dringend 
behoefte aan nieuwe vrijwilligers. We willen daarom een oproep doen aan 
iedereen die een steentje wil bijdragen aan natuureducatie: meld je aan 

en word onderdeel van ons enthousiaste team! 
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We hopen samen met alle betrokkenen in 2025 weer veel kinderen in 
contact te brengen met de natuur. Het is onze overtuiging dat kinderen 
die de natuur ervaren, deze ook leren waarderen en beschermen. 

 
 

Jaarverslag werkgroep vogels 
Rinus Sterken - coördinator 
 

Onze groep bestond dit jaar 27 jaar (vanaf 1997) en heeft weer een 
normaal seizoen met activiteiten als vroege wandelingen en vele 

vogeltellingen gehouden. Traditionele start is de Wintertelling OWM-
beers in januari waarbij we de wintervogels 
op open akkers, zuidelijk van A58 in beeld 
brengen en de resultaten bij SOVON 
inleveren. Zo kunnen trends worden 
opgemerkt. Ook de 1e zondagmorgen-

wandelingen elke maand gingen soms wel 
door in heel beknopte aantallen vogelaars. 

 
Inventarisaties Kampina broedvogels 
gingen gewoon door en zijn onze 
groepsleden zoals al jarenlang het gebied 
Winkelsven / Balsvoort gaan doorkruisen. 

Ook langs de oevers van de Beerze in het 
Beerzedal bij Natuurmonumenten heeft dit 
Beerzedal de naam Logt Zuid meegekregen. 
Alles wordt ingegeven op de site van 
SOVON. 

 
Tijdens twee vroege speciale publieks-excursies kon iedereen mee, 

gidsen met publiek (iets wat normaal niet kan tijdens de 
broedvogeltellingen).  
 
Nieuwe leden sluiten zich aan, maar ontdekken ook dat de agenda wel 
erg vol staat of dat het tijdstip van de wandeling wat vroeg is. We hopen 
op tijd bij de vogels te zijn als ze wakker zijn geworden, dat gaat echt 

niet andersom.  
 

NESTKASTEN en UILEN  

 

Na de opening van de Uilenavond in de Speeldoos in Vught werd daar de 
symbolische aftrap gehouden voor alle nestkastcontroleurs om de 
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controles van de uilenkasten te gaan doen. In oud Oirschot zijn 3 teams 
actief die alles in beeld brengen en dan ook stuitten op een steenuil uit 
België, nu met kleine jongen! In Oirschot zijn op zeker 30 plekken 

steenuiltjes geboren en op 4 plekken jonge kerkuilen. Maar door 
voedselschaarste halfweg de nestkastperiode vielen er wat slachtoffers 
of moesten enkele naar de opvang. Later zou blijken dat er uilen uit asiel 
Someren een plek in Oirschot mochten krijgen die dan in een nestkast 
de vrijheid weer terug werd gegeven. Helaas waren de legsels wat 
magertjes (soms zelfs gehalveerd) en enkele waren plots uit de buurt 

verdwenen.  

 
Helaas moest soms een noodoperatie gedaan worden omdat de wind de 
broze deksels van zo’n steenuilkast te veel beroerde. De conditie van de 
Brabants Landschap nestkasten is na een goede lange staat van dienst 
nu aan vervanging toe. Dat hebben ze daar bij Brabants Landschap 
natuurlijk ook wel in de gaten. Er komt nog wat werk aan!  
 

Zuidelijk van ons dorp oud Oirschot is een andere vogelwerkgroep WNL 
actief die soms wat advies en goede raad van onze werkgroep nodig 

heeft. Zo ook met de verbouw van de oude toren aan de Hille in 
Oostelbeers . Er waren eerst broedende uilen die dan een beschermde 
status hebben en niet verstoord mogen worden. Een goede 
samenwerking is dan onze trots en zo staan we samen op voor een goed 

resultaat. Helaas is Rinus van den Boomen de kerkuilenman van OWM-
beers ons op het eind van 2023 nog ontvallen. We verliezen in hem een 
hele goede vriend en uilenmaat.  
 
Samenwerking en ondersteuning bij het plaatsen van nestkasten voor 
mezen bij de jeugdgroepen van onze IVN. Later ook de schoonmaak en 

inventarisatie, waarbij direct opviel dat dit nestkasten-project 

superresultaat had!  
 
De slechtvalken hebben zich in het broedseizoen 2024 nauwelijks laten 
zien op de kerktoren en zo konden de soepduiven en kauwen ook een 
goed broedseizoen hebben. Er werd veel gevochten en toch bleek dat de 
partner betrouwbaar was en ook bleef. Dus wisten de vaste bewoners 
man en jonge Belgische vrouw te blijven. We houden het natuurlijk wel 

goed in de gaten, maar er is weinig/geen prooi meer te vinden (ze eten 
dus buiten de deur).  
 

De jaarlijks terugkerende Birdwatchday begin oktober aan de 
Brinksdijk is ook weer een mooie dag om op terug te kijken met goede 
resultaten. Alles gaat bij SOVON in bewaring. 
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De Zeelandtocht was ook weer 
een fijne dag om met leden van de 

vogelwerkgroep, de grote 
aantallen vogels te bekijken. 
 
Soms met een straffe wind op de 
snoet maar wel naar huis vol met 
verhalen die ze later aan de 

keukentafel konden delen.  

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

De PTT telling gaf weer een goed beeld in en rond ons dorp op 20 vaste 

kijkpunten. Soms zoek je de Patrijs en zie je ze niet en dan plots zijn er 

toch weer enkele op de akker of fietspad berm te spotten. Ik ben 

benieuwd wat het vele water hoog in de sloot en op de akkers ons nog 

brengen zal. Veel leven als regenwormen en muizen hebben er grote last 

van en zoeken het hoger op. De resultaten waren zeer mager zo viel ons 

op. 

 

Zie ook: www.ivn.nl/afdeling/oirschot/werkgroepen/vogels 
 

 

Jaarverslag werkgroep water 
Hugo Smet - coördinator 
 

Het zal niemand ontgaan zijn dat het afgelopen jaar weer een nat jaar 

was. Plaatselijk, regionaal en landelijk hebben we daarvan behoorlijk last 

gehad. De waterschappen doen hun uiterste best om hierop zo goed 

mogelijk in te spelen, ook zij zitten af en toe met de handen in het haar. 

Met een aantal leden hebben we hierover bij het waterschap de Dommel 

lezingen gevolgd en wandelingen langs de Groote en Kleine Beerze 

http://www.ivn.nl/afdeling/oirschot/werkgroepen/vogels
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gemaakt. Men is nog volop bezig met de ombouw van het nieuwe 

watersysteem en dat zal nog wel even duren voor dat helemaal klaar is, 

interessant om te blijven volgen. 

Verder zijn we bij een aantal projecten betrokken of betrokken geweest. 

De Oude Kemmer Loop: In 

gebiedsontwikkeling de Kemmer heeft de 

waterwerkgroep inbreng geleverd voor 

deze potentiële natuurparel. Gemeente 

Oirschot heeft inmiddels firma Heijmans 

gekozen als project ontwikkelende partner 

om 400 huizen te bouwen in de eerste fase. 

IVN Oirschot zal samen met haar 

Groenplatvorm partners en Brabants 

Landschap ijveren om de groen blauwe 

scheg rond de oude Loop in deze plannen 

verder te ontwikkelen op het gebied van 

natuurinclusiviteit, biodiversiteit, water-

berging, recreatie en sociale verbinding. 

Centrumplan: Bij de ontwikkeling van de visie en plannen voor renovatie 

van het Oirschotse Centrum, heeft de waterwerkgroep in de Waterfront 

Alliantie bijgedragen aan het ontwerpen van een veiligere fietsroute 

tussen de Groene Corridor en de Molenstraat bij het Standaardplein. 

Hierbij is tevens de mogelijkheid geschapen om het water van het kanaal 

dieper naar binnen te halen met een ecozone waar op termijn misschien 

zelfs een terras aan het water gerealiseerd zou kunnen worden. 

Zonnepark Kriekampen: Dit zonnepark wordt momenteel gerealiseerd en 

gaat een hoeveelheid energie leveren die vergelijkbaar is met het verbruik 

van 7.500 huishoudens. Via Groenplatvorm Oirschot waren IVN en de 

Waterwerkgroep al in een vroeg stadium betrokken door initiatiefnemers 

(grondeigenaren) en de Projectontwikkelaar TP Solar. Op de 5 

zonnevelden zal de biodiversiteit verbeteren, er wordt een ecozone langs 

de A58 aangelegd, er wordt niet langer grondwater onttrokken voor de 

beregening van de akkers en er wordt niet langer mest uitgereden of 

bestrijdingsmiddelen gebruikt, die zou kunnen uitspoelen in de sloten en 

in het grondwater. Om al deze redenen hebben IVN en het Groenplatvorm 

positief geadviseerd over de aanleg van dit zonnepark. 



 

  

 


